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Αθήνα, 7 Ιανουαρίου 2025 
  

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς: 
Τον Υπουργό Δικαιοσύνης, κ. Γεώργιο Φλωρίδη 
Την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, κα Σοφία Ζαχαράκη 
 

Θέμα: Θα λάβει κάποια μέτρα η Κυβέρνηση για την καθυστέρηση υιοθεσιών λόγω «Νομικών 
διαδικασιών» ή θα συνεχίσει να αδιαφορεί; 

Σε απάντηση της από 25.5.2024 ερώτησής μου με θέμα «Ο θεσμός της αναδοχής επηρεάζει τον χρόνο 
ολοκλήρωσης των υιοθεσιών;» η Υπουργός Κοινωνικής Συνοχής & Οικογένειας μου απάντησε μεταξύ 
άλλων τα εξής: «Δεδομένου ότι οι νομικές διαδικασίες καθυστερούν, επιλέγεται η τοποθέτηση των 
ανηλίκων σε αναδοχή, δηλαδή επιλέγεται Α.Σ.Ο.Α. Αναδοχής, ώστε οι ανήλικοι να τοποθετούνται 
σε οικογένειες και να αποφεύγονται έτσι οι δυσμενείς συνέπειες της ιδρυματοποίησης». 

Πιστεύουμε ότι θα συμφωνήσετε μαζί μου ότι είναι προς στο συμφέρον του κάθε υποψήφιου προς 
υιοθεσία να προωθηθεί για υιοθεσία σε όσο το δυνατόν μικρότερη ηλικία. Ο χρόνος που σπαταλιέται 
σε «νομικές διαδικασίες» δεν θα ξαναέλθει ούτε μπορεί να υποκατασταθεί κάπως η απώλεια αυτή. 
Για αυτό είναι προφανές ότι οι καθυστερήσεις στην ολοκλήρωση των υιοθεσιών για οποιανδήποτε 
λόγο, υπονομεύουν το μέλλον των παιδιών προς υιοθεσία και επομένως το κράτος πρέπει να μειώσει 
στο ελάχιστο τον χρόνο τους, ειδικά στις περιπτώσεις καθυστερήσεων που οφείλονται στο νομικό 
πλαίσιο που το ίδιο το κράτος έχει θεσπίσει.  

Κύριοι Υπουργοί, τα παιδιά έχουν ανάγκη από οικογένεια και όχι από προσωρινούς αναδόχους. Είναι 
κοινό μυστικό ότι αρκετοί ανάδοχοι βλέπουν το προσωρινό μέτρο της αναδοχής ως προστάδιο της 
υιοθεσίας, παρά το γεγονός ότι κάτι τέτοιο δεν έχει κανένα νομικό έρεισμα και ίσως είναι σκόπιμο να 
ικανοποιηθεί σε ένα βαθμό αυτή η εύλογη προσδοκία αυτών των αναδόχων να γίνουν θετοί γονείς 
των αναδεχόμενων. Σε κάθε περίπτωση είναι προς όφελος των παιδιών αυτών να δίνονται οριστικές 
και όχι προσωρινές λύσεις όπως η αναδοχή και προς αυτήν την κατεύθυνση οφείλουν να εργαστούν 
οι ηγεσίες των αρμόδιων υπουργείων και να μην επαναπαύονται με προσωρινά ημίμετρα, 
επικαλούμενοι καθυστερήσεις λόγω «νομικών διαδικασιών». 

Με βάση τα ανωτέρων ερωτάσθε τα εξής: 

• Ποιες ακριβώς είναι οι «νομικές διαδικασίες» που καθυστερούν τις υιοθεσίες σύμφωνα με 
την ομολογία της Υπουργού Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας και ποιοι άλλοι παράγοντες 
ενδεχομένως καθυστερούν αυτές τις διαδικασίες; 

• Ποιος είναι ο αριθμός των αιτήσεων υιοθεσίας που καθυστερούν «νομικών διαδικασιών» 
βάσει των στοιχείων της πλατφόρμας anynet.gr; 

• Έχει λάβει η ηγεσία του Υπουργείου Δικαιοσύνης κάποια μέτρα για την αντιμετώπιση των 
καθυστερήσεων εξαιτίας αυτών των διαδικασιών; Π.χ. έχει οριστεί συγκεκριμένος χρόνος για 
την έκδοση δικαστικών αποφάσεων και άμεση αντικατάσταση των δικαστών που δεν εκδίδουν 
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τις σχετικές αποφάσεις εμπρόθεσμα; Έχει περιοριστεί θεσμικά η δυνατότητα αναβολών; Έχει 
γίνει περιορισμός των ενδίκων μέσων στο βαθμό που είναι συνταγματικά ανεκτό; 

• Θα ήταν διατεθειμένες οι ηγεσίες των υπουργείων Δικαιοσύνης και Κοινωνικής Συνοχής & 
Οικογένειας να εξετάσει μια θεσμική παρέμβαση βάσει της οποίας θα ήταν επιτρεπτή η 
υιοθεσία με νομικές εκκρεμότητες, τις οποίες θα αναλάμβαναν να διεκπεραιώσουν οι 
ενδιαφερόμενοι θετοί γονείς, έτσι ώστε ο χρόνος που λαμβάνουν χώρα οι «νομικές 
διαδικασίες» να μην σπαταλιέται σε προσωρινά ημίμετρα όπως η αναδοχή; 

 

Η Βουλευτής 
 

Ασπασία Ιωάννη Κουρουπάκη 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Β1' ΒΟΡΕΙΟΥ ΤΟΜΕΑ ΑΘΗΝΩΝ 

 




